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Kommunfullmäktige 2024‐03‐25 

 
 

§  Nr   Ärende 

45  1  Val av justerare och fastställande av dagordning 

46  2  Interpellation: Hur ser kommunens beredskap ut för när friskolor läggs ner? Tobias Holmbom (V) 

47  3  Interpellation: Överpris för Thorén‐arena; Patrik Brännberg (AP), Davis Kaza (AP) 

48  4  Interpellation: Bakgrundskontroller och belastningsregister; Veronica Kerr (KD) 

49  5  Interpellation: Varför fungerar inte färdtjänsten som den ska i Umeå kommun? Hanna Lundin Jernberg (L) 

50  6  Interpellation: Fritidsgård i Umeå centrum? Maria Lindvall (‐) (L) 

51  7  Interpellation: Hur hanterar vi bristerna i färdtjänsten? Fredrik Rönn (C) 

52  8  Interpellation: Är kommunstyrelsens ordförande jäv i Thoren Arena‐affären? Bore Sköld (V) 

53  9  Interpellation: Hur värderar Umeå kommun kvinnodominerade yrken? Lennart Arvidsson (V) 

54  10  Interpellation: Hur motarbetar Umeå kommun välfärdskriminalitet? Åsa Bäckström (V) 

55  11  Interpellation: Personalförsörjningen i Umeå inom säkerhet och beredskap; Anders Norqvist (L) 

56  12  Fråga: Vill Socialdemokraterna mångdubbla avgifterna för hemtjänst i Umeå? Åsa Bäckström (V) 

57  13  Motion 3/2023: Bygg en äventyrslekpark på Mariehemsängarna; Maria Lindvall (L) 

58  14  Motion 8/2023: Inför gratis skollunch på loven; Ellen Ström (V), Daniell Anderson (V) och Johan Stål (V) 

59  15  Motion 10/2023: Inför skolfrukost i Umeå; Daniell Anderson (V), Johan Stål (V), Tobias Holmbom (V) 

60  16  Brand‐ och räddningsnämndens äskande om nya investeringsmedel 

61‐65  17‐21  Valärenden 

66  22  Anmälningsärenden  

 
  Kommunrevisionen informerar 

 

   



Närvaro 

Nr  Delegat  Starttid  Sluttid  Närvaro  Jävig 

Närvarande ledamöter 

1  Marie‐Louise Rönnmark (S)  2024‐03‐25 08:13:29  16:19:38  §1‐6,8‐19   

2  Alireza Mosahafi (M)  2024‐03‐25 08:07:24  16:19:38  §1‐6,8‐19   

3  Jan‐Olov Carlsson (V)  2024‐03‐25 08:15:18  16:19:38  §1‐6,8‐19   

4  Hans Lindberg (S)  2024‐03‐25 08:20:53  16:19:38  §1‐6,8‐19   

6  Janet Ågren (S)  2024‐03‐25 08:30:30  16:19:38  §1‐6,8‐19   

7  Ulrik Berg (M)  2024‐03‐25 08:25:38  16:19:38  §1‐6,8‐19   

8  Mattias Larsson (C)  2024‐03‐25 08:57:41  16:19:38  §1‐6,8‐16,18‐19   

9  Lars Forsgren (SD)  2024‐03‐25 08:45:32  16:19:38  §1‐6,8‐19   

10  Arvid Lundberg (MP)  2024‐03‐25 08:58:46  16:19:38  §1‐6,8‐19   

11  Bore Sköld (V)  2024‐03‐25 09:06:27  16:19:38  §3‐6,8‐19   

12  Mikael Berglund (S)  2024‐03‐25 09:02:14  16:19:38  §1‐6,8‐19   

13  Kjerstin Widman (M)  2024‐03‐25 08:41:48  16:19:38  §1‐6,8‐19   

14  Christina Bernhardsson (S)  2024‐03‐25 08:16:35  16:19:38  §1‐6,8‐19   

15  Maria Lindvall (‐)(L)  2024‐03‐25 08:58:23  16:19:38  §1‐6,8‐19   

16  Davis Kaza (AP)  2024‐03‐25 08:38:10  16:19:38  §1‐6,8‐19   

17  Veronica Kerr (KD)  2024‐03‐25 08:42:07  16:19:38  §1‐6,8‐19   

18  Peter Vigren (S)  2024‐03‐25 09:03:39  16:19:38  §1‐6,8‐19   

19  Rebecca Sellstedt (V)  2024‐03‐25 08:52:26  16:19:38  §1‐6,8‐19   

21  Igor Hell (M)  2024‐03‐25 08:20:06  16:19:38  §1‐6,8‐19   

22  Moa Brydsten (S)  2024‐03‐25 08:58:00  16:19:38  §1‐6,8‐19   

23  Mikael Jonsson (SD)  2024‐03‐25 08:36:47  16:19:38  §1‐6,8‐19   

24  Tomas Wennström (S)  2024‐03‐25 08:32:47  16:19:38  §1‐6,8‐19   

25  Carin Nilsson (S)  2024‐03‐25 09:02:31  16:16:26  §1‐6,8‐19   

26  Elmer Eriksson (M)  2024‐03‐25 08:18:18  16:19:38  §1‐6,8‐19   

27  Nils Seye Larsen (MP)  2024‐03‐25 08:55:49  16:19:38  §1‐6,8‐19   

28  Ellen Ström (V)  2024‐03‐25 08:51:04  16:19:38  §1‐6,8‐19   

29  Andreas Lundgren (S)  2024‐03‐25 08:48:31  16:19:38  §1‐6,8‐19   

30  Marianne Löfstedt (M)  2024‐03‐25 09:09:50  16:19:38  §3‐6,8‐19   

31  Anna‐Karin Sjölander (C)  2024‐03‐25 08:14:21  16:19:38  §1‐6,8‐19   

32  Helena Smith (S)  2024‐03‐25 08:44:08  15:55:17  §1‐6,8‐11,13‐19   

33  Daniell Andersson (V)  2024‐03‐25 08:57:25  16:19:38  §1‐6,8‐19   

34  Håkan Johansson (S)  2024‐03‐25 08:31:28  16:19:38  §1‐6,8‐19   

36  Anneli Andersson (S)  2024‐03‐25 08:34:31  16:19:38  §1‐6,8‐19   

37  Maria Nilsson (SD)  2024‐03‐25 08:07:38  16:19:38  §1‐6,8‐19   

38  Mariam Salem (MP)  2024‐03‐25 08:52:44  16:19:38  §1‐6,8‐19   



Nr  Delegat  Starttid  Sluttid  Närvaro  Jävig 

40  Anders Norqvist (L)  2024‐03‐25 08:11:09  16:19:38  §1‐6,8‐19   

41  Åsa Bäckström (V)  2024‐03‐25 08:57:37  16:19:38  §1‐6,8‐19   

42  Rebecka Jakobsson (S)  2024‐03‐25 08:14:28  14:00:24  §1‐5,13‐19   

43  Joline Göttfert (M)  2024‐03‐25 08:22:03  16:19:38  §1‐6,8‐19   

44  Patrik Brännberg (AP)  2024‐03‐25 08:29:01  16:19:38  §1‐6,8‐19   

45  Anders Sellström (KD)  2024‐03‐25 08:35:20  16:19:38  §1‐6,8‐19   

46  Fredrik Rönn (C)  2024‐03‐25 07:52:44  16:19:38  §1‐6,8‐19   

47  Lena Karlsson Engman (S)  2024‐03‐25 08:23:54  16:19:38  §1‐6,8‐19   

48  Jan Lundberg (S)  2024‐03‐25 08:25:50  16:19:38  §1‐6,8‐19   

49  Lena Andersson (M)  2024‐03‐25 08:24:22  16:19:38  §1‐6,8‐19   

51  Ali Yasin Dahir (S)  2024‐03‐25 08:54:38  16:19:38  §1‐6,8‐19   

52  Anders Hägglund (S)  2024‐03‐25 08:27:10  16:19:38  §1‐6,8‐19   

53  Stefan Nordström (M)  2024‐03‐25 08:27:56  16:19:38  §1‐6,8‐19   

55  Lars Brännström (MP)  2024‐03‐25 08:21:36  16:19:38  §1‐6,8‐19   

56  Elin Nejne (S)  2024‐03‐25 08:14:27  16:19:38  §1‐6,8‐19   

57  Lennart Arvidsson (V)  2024‐03‐25 08:37:44  16:19:38  §1‐6,8‐19   

58  Robert Axebro (C)  2024‐03‐25 08:17:20  16:19:38  §1‐6,8‐19   

59  Gunnar Dahlberg (S)  2024‐03‐25 08:35:32  16:19:23  §1‐6,8‐19   

60  Greger Knutsson (M)  2024‐03‐25 08:59:40  16:19:38  §1‐6,8‐19   

61  Beatrice Årebrand (S)  2024‐03‐25 08:14:42  16:19:18  §1‐6,8‐19   

62  Linda Lotare (V)  2024‐03‐25 08:40:29  16:19:38  §1‐6,8‐19   

63  Mehrana Bassami (S)  2024‐03‐25 08:29:15  16:19:38  §1‐6,8‐19   

64  Emma Vigren (S)  2024‐03‐25 08:33:55  14:33:38  §1‐6,8,13‐19   

65  Hanna Lundin Jernberg (L)  2024‐03‐25 08:58:10  16:19:38  §1‐6,8‐19   

Tjänstgörande ersättare 

203 Pär Berglund (S)  2024‐03‐25 08:27:30  16:19:38  §3‐6,8‐19   

205 Patrik Esperi (S)  2024‐03‐25 08:40:27  15:30:13  §6,8‐10   

206 Jannice Persson (S)  2024‐03‐25 09:02:08  16:19:38  §9‐12   

207 Ari Leinonen (S)  2024‐03‐25 09:47:05  16:19:38  §10‐12   

211 Ronny Kassman (S)  2024‐03‐25 08:12:21  16:19:38  §11‐12   

213 Lotta Holmberg (M)  2024‐03‐25 08:25:28  16:19:38  §3‐6,8‐19   

214 Mikael Thyni (M)  2024‐03‐25 08:56:59  16:19:30  §3‐6,8‐19   

219 Johan Stål (V)  2024‐03‐25 09:00:23  16:19:38  §3‐6,8‐19   

221 Tobias Holmbom (V)  2024‐03‐25 08:47:41  16:19:38  §3   

225 Julia Algotsson (C)  2024‐03‐25 08:31:24  16:19:38  §3‐6,8‐19   

227 Lars Nilsson (SD)  2024‐03‐25 08:08:50  16:19:38  §3‐6,8‐19   

229 Johan Asplund (MP)  2024‐03‐25 09:04:26  16:19:38  §4‐6,8‐12,16,18‐19   

Närvarande ej tjänstgörande ersättare 



Nr  Delegat  Starttid  Sluttid  Närvaro  Jävig 

210 Novalie Lilja (S)  2024‐03‐25 08:35:18  15:57:50     

212 Titti Ådén (S)  2024‐03‐25 13:51:24  16:19:22     

215 Åsa Ågren Wikström (M)  2024‐03‐25 08:21:31  16:19:38     

216 Leif Lundgren (M)  2024‐03‐25 08:13:09  16:19:38     

217 Josefin Gustafsson (M)  2024‐03‐25 09:05:16  16:18:51     

218 Christer Lindvall (M)  2024‐03‐25 08:24:19  16:00:40     

222 Rebecca Lagerstedt (V)  2024‐03‐25 08:41:55  16:19:38     

226 Solveig Granberg (C)  2024‐03‐25 08:40:25  16:19:38     

233 Marika Atlegrim (AP)  2024‐03‐25 08:43:52  16:19:38     

234 Catarina Norlund (AP)  2024‐03‐25 15:10:43  16:19:38     

236 Lucas Nilsson (KD)  2024‐03‐25 08:56:56  16:19:38     

Frånvarande ledamöter 

5  Anders Ågren (M)         

20  Maja Westling Palmberg (C)         

35  Madelene Nord (M)         

39  Per‐Erik Johansson (S)         

50  Liv Olsson Zetterberg (V)         

54  Wilhelm Wikberg (SD)         

Frånvarande ersättare 

201 Jens Backman (S)         

202 Karin Mariann Lind (S)         

204 Birgitta Jonsson (S)         

208 Charlotta Vesterlund (S)         

209 Karl Larsson (S)         

220 Gudrun Nordborg (V)         

223 Hanad Mohamed Abdi (V)         

224 Sven‐Olov Allan Edvinsson (C)        

228 Tobias Lindgren (SD)         

230 Philip Westin (MP)         

231 Alf Molin (L)         

232 Wilma Hvirfvel (L)         

235 Jan Kollberg (KD)         

 



Sida 2 av 59 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2024‐03‐25 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

Övriga deltagare 

 

Tjänstemän 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 

Eric Lindström, kommunjurist, § 45‐47, 57‐59 

Lennart Nilsson, kommunjurist, § 48‐52, 60‐66 

 

Per‐Erik Evaldsson (S), kommunrevisor 

 

 

   



Sida 3 av 59 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2024‐03‐25 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

§ 45 

 

Diarienr: KS‐2024/00039 

Val av justerare och fastställande av dagordning 

2024‐03‐25 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att till justerare av dagens protokoll utse Carin Nilsson (S) och Ulrik Berg (M) 

 

att digital justering äger rum tisdag 2 april kl.15.00 

 

att godkänna dagordning för mötet. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare     

 

 

 

 

   



Sida 4 av 59 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2024‐03‐25 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

§ 46 

 

Diarienr: KS‐2024/00204 

Interpellation: Hur ser kommunens beredskap ut 

för när friskolor läggs ner? Tobias Holmbom (V) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Tobias Holmbom, Moa Brydsten, Peter Vigren, 

Elmer Eriksson, Hans Lindberg, Davis Kaza, Ellen Ström, Anders Norqvist, 

Anders Sellström, Hanna Lundin Jernberg, Arvid Lundberg och Patrik 

Brännberg beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 

interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Tobias Holmbom (V)  

följande interpellation till för‐ och grundskolenämndens ordförande. 

 

Hur ser kommunens beredskap ut för när friskolor läggs ner?  

Sverige är idag det enda landet i världen där skolan bedrivs på en marknad. 

Den marknaden fungerar väldigt dåligt av en lång rad orsaker och nu har vi 

ett tillfälle att belysa ett av problemen. Skillnaden mellan friskolornas och 

de kommunala skolornas uppdrag. Kommunen måste alltid se till att alla 

barn som bor där får den undervisning de har rätt till. Friskolor är fria att 

lämna när det inte längre är lönsamt.  

 

AcadeMedia, Sveriges största friskolekoncern, beslutade till exempel förra 

året att stänga ner Vittraskolan i Malmö på grund av elevbrist. Drygt 228 

elever och 40 anställda drabbades. Malmös kommunala skolor tog emot.  

 

Nu är det Umeås tur. I Västerbottens Kuriren kunde vi sent på kvällen den 

30 januari läsa om en plötslig nedläggning av en grundskola i Umeå 

kommun. Det visade sig handla om att Pops Academy, en del av 

AcadeMedia, hade beslutat sig för att lägga ned sin verksamhet i Umeå 

med start nästa hösttermin. Den yttersta konsekvensen av det beslutet är 

att 68 elever inte vet var de kommer att gå i skolan nästa år. Vi har fått 



Sida 5 av 59 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2024‐03‐25 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

veta att kommunen har kapacitet att ta emot dem den här gången men 

frågor som naturligt följer blir:  

 

Fråga/Frågor:  

1. Hur ser kommunens beredskap ut om andra friskolor väljer att lägga 
ned?  

2. Vad kommer de ekonomiska konsekvenserna av den här nedläggningen 
att vara? 

 

Moa Brydsten (S), för‐ och grundskolenämndens ordförande lämnar 

följande skriftliga svar: 

 

Svar på fråga 1  

Umeå kommun har den kompetens som krävs för att hantera vårt 

lagstadgade uppdrag som hemkommun enligt skollagen. Vi har en 

beredskap och kapacitet att ta emot elever från mindre fristående skolor 

och försöker erbjuda elever ny skolplacering i kommunal verksamhet enligt 

närhetsprincipen. Ett krav som gäller kommunala huvudmän men inte 

fristående. 10 kap. 30 § En elev ska placeras vid den av kommunens 

skolenheter där elevens vårdnadshavare önskar att eleven ska gå. Om den 

önskade placeringen skulle medföra att en annan elevs berättigade krav på 

placering vid en skolenhet nära hemmet åsidosätts (närhetsprincipen), ska 

dock kommunen placera eleven vid en annan skolenhet inom sin 

grundskola. Plats i kommunal skola anordnas vid nedläggning och vi tar 

vårt ansvar fullt ut som hemkommun. Vid en plötslig nedläggning av en 

större fristående grundskola skulle vi dock få problem att tillskapa 

elevplatser i befintliga skolor, för alla elever inom rimliga avstånd från 

hemmet.  

 

För att undvika plötsliga besked om nedläggningar av friskolor har 

utbildningsförvaltningen en bevakning på beslut från Skolinspektionen 

gällande tex föreläggande, på grund av ekonomiska förutsättningar för 

fristående huvudmän, som kan indikera att nedläggning av en skola kan 

komma att ske i framtiden. Även bevakning gällande signaler om 

missförhållanden som rapporteras in till Skolinspektionen för fristående 

skolor belägna i Umeå kommun genomförs. 

 

Svar på fråga 2 



Sida 6 av 59 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2024‐03‐25 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

De ekonomiska konsekvenserna är svåra att överblicka i nuläget då det är 

beroende på olika faktorer. Om elever från friskola får plats i en skola nära 

hemmet så uppstår inga ökade kostnader på grund av detta. Om elever 

inte får plats i en skola nära hemmet så kan ökade kostnader uppstå för 

skolskjuts. Om den fristående skolan haft ett kvalitativt och strukturerat 

arbete avseende anpassade lärmiljöer, extra anpassningar och utredningar 

gällande särskilt stöd, och upprättade åtgärdsprogram finns i enlighet med 

skollagen, så kan den kommunala skolan överta detta arbete, ta vid och 

fortsätta med dessa underlag som grund för elevens fortsatta utbildning. 

Om den fristående skolan däremot haft stora brister i detta arbete, eller 

om strukturerat arbete saknats så finns behov av skyndsamma utredningar 

och kanske större insatser avseende extra anpassningar och särskilt stöd på 

elevnivå, vilket är resurskrävande och kostsamt beroende på vilka åtgärder 

som bedöms nödvändiga. 

 

När en fristående skola går i konkurs beror det vanligtvis på stora 

ekonomiska bekymmer som ofta pågått ett tag, detsamma gäller nästan 

alltid när en fristående skola väljer att lägga ner sin verksamhet. I båda 

dessa fall uppdagas ofta stora kvalitetsbrister som innebär att eleverna inte 

fått den undervisning och det stöd de har rätt till, även fast huvudmännen 

erhållit bidrag på lika villkor från oss som hemkommun.  

 

Efter kännedom om nedläggning av Academedias skola Pops Academy 

Umeå har intensivt arbete initierats med att informera om vad som gäller 

för byte av skola och beslut om en samlad hantering utifrån 

hemkommunens ansvar att tillhandhålla plats för samtliga elever som 

önskar fortsätta sin skolgång i kommunal skola.  

 

Det krävs mycket arbete för att planera för mottagande av eleverna från 

skolan som avvecklas och försöka bedöma behovet av stöd och 

anpassningar utifrån information från skolledningen på Pops om låg 

måluppfyllelse och hög frånvaro för en stor del av antalet elever vid skolan. 

Flertalet tjänstepersoner har involverats i arbetet inom vår förvaltning, 

utbildningsdirektör och biträdande utbildningsdirektör för grundskola, 

jurist, ekonomichef, elevhälsa kopplat till tilläggsbelopp, pedagogiska 

placeringsenheten, kommunikatör, skol‐ och utbildningsstrateg gällande 
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skolpliktsbevakning samt utvecklingsledare för mottagande anpassad 

skolform som hemkommun.  

 

Under avvecklingsfasen, kommer utbildningsförvaltningen ha en följsam 

och noggrann kontroll, insynsrätten utövas från hemkommunen och nära 

dialog samt samverkan finns med aktuell huvudman och rektor. 

Kommunen samråder också med Skolinspektionen som är 

tillsynsmyndighet. 

 

Vi kommer som kommun ta det ansvar som åligger oss och reda ut den 

situation som uppstått på bästa sätt för elevernas fortsatta utbildning. Det 

kräver dock stora insatser och resurser oavsett om eleverna söker sig till 

kommunens skolor eller andra fristående huvudmän. 
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§ 47 

 

Diarienr: KS‐2024/00270 

Interpellation: Överpris för Thorén‐arena; Patrik 

Brännberg (AP) och Davis Kaza (AP) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Davis Kaza, Janet Ågren, Lena Andersson, Mattias 

Larsson, Anders Sellström, Bore Sköld, Patrik Brännberg, Christina 

Bernhardsson och Lennart Arvidsson beslutar kommunfullmäktige att 

avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Davis Kaza (AP) följande 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Överpris för Thorén‐arena? 

Den 27 februari avslöjade SVT nya fakta kring Thorén Arena. Journalisterna 

hade begärt ut en mail‐konversation mellan ägaren Raja Thorén och 

företrädare för Umeå kommun. Mailen har lämnats ut till SVT i maskerad 

form. Maskeringen är dock så bristfälligt gjord att man kan läsa att Thorén 

själv värderar hallarna till 250 miljoner kronor. Detta vid ett ränteläge på 6 

%. 

 

I ett annat mail skriver Thorén till kommunföreträdare ”I sann 

samarbetsanda satt jag i helgen och lekte med excel, jag försökte hitta 

argument till varför kommunen ska köpa arenan”. 

 

Trots att Thorén‐gruppen själv värderat arenan till 250 miljoner har 

kommunens företrädare (i bland annat tekniska nämnden) hittills sagt att 

arenan har ett marknadsvärde på 260 miljoner. Detta samtidigt som 

värderingsunderlagen länge varit hemligstämplade.  

 

Efter ett möte i kommunstyrelsens näringslivs‐ och arbetsutskott i februari 

sägs nu att en oberoende värdering av arenan skall göras.  
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Med anledning av detta undrar vi:  

1. Hur kommer det sig att Umeå kommun initialt var beredd att betala ett 
pris för arenan, som låg 10 miljoner högre än säljarens egen värdering?  

2. Hur, och av vem, ska den oberoende värderingen göras? 
3. Kommer underlagen till den oberoende värderingen att offentliggöras 

– eller kommer även denna värdering att vara hemlig för umeborna.
   

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 

besvarandet till kommunstyrelsens 2:e vice ordförande Janet Ågren (S) 

som lämnar följande skriftliga svar: 

Arbetarpartiet har ställt en interpellation om Thorén Arena och underlagen 

inför ärendets behandling i kommunstyrelsens näringslivs‐ och 

arbetsutskott. Ärendet har varit upp till behandling vid två tillfällen och vid 

det senare tillfället valde näringslivs‐ och arbetsutskottet att föreslå 

kommunstyrelsen att förvärva fastigheten. Ärendet avgörs slutligen av 

fullmäktige.  

 

Svar på fråga 1 

Förslaget till köpeskilling baseras på den beräkningsmodell som finns 

angiven i arrendeavtalet (som i sig godkändes i kommunstyrelsens 

näringslivs‐ och planeringsutskott 2021, se KS‐2021/00591). Modellen 

innebär att ersättningen vid inlösen av byggnaden ska utgå från 

grundbeloppet 265 mkr och därefter görs ett avdrag för varje år som 

passerat mellan undertecknandet 2021 och tidpunkten för inlösen.  

 

Summan har dock justerats med hänsyn till fler faktorer än tid, bland annat 

att Thoren Arena AB gjort hyresgästanpassningar som lett till att 

kommunen som köpare av byggnaden får högre hyresintäkter än tidigare 

beräknat, att viss specialinredning som t ex jumbotron övertas av 

kommunen, att alla kontorsytor inte är inredda och att vissa garantier 

påverkas av att byggentreprenören gått i konkurs.  

 

Svar på fråga 2  

En kostnadsbedömning har tagits fram av Mana Projektbyrå. Bedömningen 

är gjord baserad på nyckeltal, erfarenhetsvärden samt kalkylberäkningar i 

programmet Wikells sektionsdata.  
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Enligt den beräkning som gjorts på kommunens uppdrag skulle kostnaden 

för att bygga anläggningen i dag uppgå till 330 miljoner. Vid uppförande 

under 2021 hade kostnaden uppgått till 291 miljoner. Utöver detta har en 

jämförelse av kvadratmeterkostnaden gjorts med idrottsanläggningar som 

uppförts av Umeå kommun på senare tid. Som exempel har idrottshallen 

vid Tegs centralskola en kostnad på cirka 21 000 kr/m2 och Carlslunds 

idrottshall kommer att ha kostat 22 000 kr/m2 efter färdigställande. Med 

den föreslagna köpeskillingen kommer kostnaden för den nu aktuella 

idrottsanläggningen uppgå till 16 300 kr/m2. 

 

Svar på fråga 3  

Kostnadsbedömningen som gjorts på kommunens uppdrag samt 

värderingen som gjorts på uppdrag av motparten ingår båda som bilagor 

till förslaget till beslut. 
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§ 48 

 

Diarienr: KS‐2024/00309 

Interpellation: Bakgrundskontroller och 

belastningsregister; Veronica Kerr (KD) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Veronica Kerr, Hans Lindberg, Mikael Thyni, 

Mariam Salem, Carin Nilsson och Mattias Larsson beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Veronica Kerr (KD) 

följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Bakgrundskontroller och belastningsregister 

För snart fyra år sedan antog kommunfullmäktige ett tilläggsuppdrag 

(2021:8) där kommunstyrelsen fick i uppdrag att tillsammans med nämnder 

och bolag undersöka risken för att skattemedel används på ett felaktigt sätt 

till exempel för att finansiera organiserad brottslighet. I uppdraget var 

också att ta fram förslag på åtgärder för att förebygga och förhindra detta. 

 

Uppdraget togs i full enighet och är lika aktuellt än i dag. Nyligen 

publicerade Dagens Samhälle en checklista från SKR med konkreta tips till 

de kommuner och regioner som vill sätta stopp för välfärdskriminalitet. Att 

medvetandegöra medarbetare och att identifiera problem och risker är  

punkterna som toppar listan tätt följt av ökad kontroll. Här handlar det inte 

endast om att kontrollera externa leverantörer och företag utan även 

genom bakgrundskontroller vid nyrekrytering. Här handlar det om att 

skydda den egna organisationen från infiltration av s k” möjliggörare”. 

 

Umeå kommun har idag ca 13 000 medarbetare och enligt 

säkerhetsenheten sker idag endast bristfällig bakgrundskontroll och i värsta 

fall ingen alls vid nyrekrytering. Före jul fick vi även veta att kommunen 

saknar rutiner med att registrera bevakningsdatum för de som har 
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tidsbegränsade arbetstillstånd och som berörs av det nya 

försörjningskravet för personer från länder utanför EU/EES. 

 

Idag saknar flera branscher arbetskraft och det kan ses som en målkonflikt 

att rekrytera personal till en samhällsviktig funktion och att genomföra 

bakgrundskontroll. En bakgrundskontroll kan medföra risken att personen 

är olämplig för anställning.  

 

Med anledning av detta ställer jag följande frågor: 

• Säkerställer kommunen identitet på den person som anställs, dvs 
begärs ID handling vid anställning? 

• Planerar kommunen att införa bakgrundskontroller och/eller begära 
utdrag ur belastningsregister för andra personalgrupper än de som 
arbetar med barn och unga? 

• Hur säkerställer vi att Upphandlingsbyrån har rätt verktyg för att 
förhindra att inte organiserad brottslighet etablerar sig inom våra 
välfärdssystem? 

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 

skriftliga svar: 

Jag vill börja med att tacka Veronica Kerr för en viktig interpellation. Det är 

ingen nyhet att de kriminella nätverken och andra ljusskygga aktörer 

exploaterar välfärdssystemen, ger sig in i upphandlingar och försöker 

infiltrera myndigheter. Vi hör ofta berättelser från storstäderna eller från 

Södertälje. Men det är viktigt att vi inte är naiva i Umeå. Vi vet att detta 

förekommer och vi måste utgå från att det kommer att öka även här. Det 

var därför vi i budgeten för 2021 drev igenom tilläggsuppdrag 2021:8 om 

att bekämpa välfärdskriminalitet. Vi har också förstärkt detta arbete med 

satsningar på säkerhetsenheten och på upphandlingsbyrån. Nämnderna 

har också haft ett ansvar för att arbeta med tilläggsuppdraget. Vissa har 

kommit särskilt långt och uppmärksammats nationellt. För andra återstår 

mycket arbete. Därför har vi haft kvar tilläggsuppdraget i våra 

budgetförslag för att understryka den absoluta vikten av detta.  

 

Svar på fråga 1  

Ja, det görs kontroller av legitimation vid anställningsintervjuer i Umeå 

kommun. Men det behöver ske i betydligt högre grad och med fler 

åtgärder för att säkerställa äktheten av ID‐handlingar och den identitet 
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som uppges. Därför har det vidtagits och fortsätter vidtas ett antal 

åtgärder.   

 

HR‐avdelningen har tagit fram en rutin för ID‐kontroll för hela kommunen. 

Det har införts automatiska påminnelser om att den som kallas till intervju 

ska ta med giltig legitimationshandling att visa upp. I 

rekryteringsutbildningen för chefer och stödpersonal har det införts ett 

särskilt avsnitt om vikten av ID‐kontroller. Att identifiera och motverka så 

kallade möjliggörare, alltså personer som genom sin anställning eller 

genom sitt uppdrag hjälper kriminella nätverk, är utpekat som ett 

riskområde som säkerhetsenheten ska arbeta med särskilt under 2024. I 

samarbete med HR för man just nu en dialog om hur man kan möta upp 

detta på ett ännu bättre sätt och med vilka metoder.  

 

Svar på fråga 2 

Kommunen har i dag enbart lagstöd för att begära 

belastningsregisterutdrag från de som ska arbeta med barn och unga eller 

med psykiskt funktionshindrade. Ett problem med dessa utdrag är att de 

enligt lag är begränsade till uppgifter om vålds‐ och sexualbrott. Det 

innebär att vi inte kan se i utdragen om en person exempelvis har en aktiv 

narkotikabrottslighet. Samtliga förvaltningar gör också kontroller av 

arbetstillstånd och för säkerhetsklassade tjänster genomförs 

säkerhetsprövningar.  

 

På grund av begränsningarna i vad vi kan få reda på i dag diskuterar 

säkerhetsenheten och HR just nu på vilket sätt rutinerna kan utvecklas. Det 

är dock viktigt att komma ihåg att kommunens möjligheter är begränsade 

till vad som har stöd i lag. Det pågår en statlig utredning om utökat lagstöd 

för bakgrundskontroller som ska vara klar i oktober. Säkerhetsenheten och 

HR följer utvecklingen men jobbar såklart parallellt med detta för att se vad 

som går att förbättra och utveckla när det gäller bakgrundskontroller 

utifrån den befintliga lagstiftningen.  

 

Svar på fråga 3  

Upphandlingsbyrån använder ett antal olika kontrollsystem för att 

kvalitetssäkra leverantörer. Med dessa kontrolleras vilka personer som 

sitter i företagens styrelser, om de betalat sina skatter och om de är 
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riskmarkerade eller inte. Genom rättsdatabaserna kontrolleras domar och 

tidigare begångna brott. Man tittar också på köpmönster för att försöka 

hitta avvikelser i fakturaflöden med mera. Upphandlingsbyrån samarbetar 

också nära med Polisen, Ekobrottsmyndigheten, SKR och andra 

myndigheter. Under våren kommer en säkerhetscontroller att rekryteras 

för ytterligare kvalitetssäkring av våra leverantörer och för att arbeta 

brottsförebyggande riktat mot arbetslivs‐ och välfärdskriminalitet. Denna 

person kommer också att arbeta i nära samarbete med säkerhetsenheten i 

kommunen.  

 

Men vi kommer fortsatt att behöva inventera behoven för att stärka 

kontrollerna. I det har också nämnderna ett stort ansvar för att leva upp till 

fullmäktiges uppdrag och förstärka samverkan mellan förvaltningarna och 

upphandlingsbyrån. Men kontroller är inte alltid tillräckligt. Jag noterar att 

vi över partigränserna har en gemensam problembild. Då måste vi också 

vara öppna för att diskutera hur vi på systemnivå gör oss mindre sårbara. 

För när problemen bitit sig fast alltför hårt är det mycket svårare att bli av 

med dem. 
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§ 49 

 

Diarienr: KS‐2024/00310 

Interpellation: Varför fungerar inte färdtjänsten 

som den ska i Umeå kommun? Hanna Lundin 

Jernberg (L) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Hanna Lundin Jernberg, Fredrik Rönn, Christina 

Bernhardsson, Maria Lindvall, Mattias Larsson, Davis Kaza, Mariam Salem 

och Ellen Ström beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen 

om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Hanna Lundin Jernberg (L) 

en interpellation till kommunstyrelsens ordförande som överlämnar 

besvarandet till tekniska nämndens ordförande. 

 

Vid ärendets behandling förs debatten gemensamt med en likartad 

interpellation ställd av Fredrik Rönn (C). 

 

Varför fungerar inte färdtjänsten som den ska i Umeå kommun? 

Västerbottens‐Kuriren har i sin granskning av färdtjänsten (11‐14/3) i Umeå 

kommun rapporterat om allvarliga problem för de som har 

färdtjänstbeslut. Det är långa förseningar, taxibilar som inte dyker upp och 

taxichaufförer som enligt uppgift vänder när de ser att personen de ska 

hämta har rullstol. Kunderna känner sig illa behandlade av chaufförer, 

vilket skapar frustration och oro för säkerheten. Trots regler och avtal, 

möten, kommunen och taxibolagen sinsemellan så verkar problemen 

fortsätta.  

 

Personer med funktionsnedsättningar av olika slag är en grupp med 

rättigheter och ska kunna leva sitt liv precis som alla andra utan 

funktionsnedsättningar. De ska också kunna ta sig från punkt A till punkt B 
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för att delta i skola, arbete, fritidsaktiviteter på utsatt tid och ha en 

meningsfull vardag.  

 

Med anledning av detta vill jag ställa följande frågor till 

kommunstyrelsens ordförande Hans Lindberg (S):  

 

1. Vad händer med alla anmälningar som rapporteras in av kunderna 
till kommunen och varför får inte kunden återkoppling på anmälan? 

 

2. Hur tänker berörda nämnder som hanterar färdtjänst och dess 
beslut agera för att komma till bukt med problematiken med 
Cabonline? 

 

3. Hur kommer det sig att Cabonline kan bestämma sitt eget 
vitesbelopp vad gäller avvikelser? 

 

4. Hur ska Umeå kommun hantera en kommande upphandling av 
färdtjänst för att undvika samma problematik med upphandlad 
aktör?     

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 

besvarandet till Christina Bernhardsson (S), tekniska nämndens 

ordförande, som lämnar följande skriftliga svar: 

Tack Hanna för en viktig interpellation!  

Precis som du anför så har alla som beviljats färdtjänst att förvänta sig att 

den ska fungera när man behöver det. Färdtjänst är en Trafiklagstiftning, i 

stället för kollektivtrafik för dem som av olika skäl inte kan använda sig av 

det ordinarie. De som beviljas färdtjänst har inte alltid synliga hinder, det är 

viktigt för envar att vara medveten om.  

 

Den rådande situationen är djupt olycklig för de som drabbas, deras 

anhöriga och att deras liv blir svårare att klara ‐ det är inte något som vi vill 

ska ske. Att kunna räkna med att hinna till sin dagliga verksamhet eller 

annat i tid när det är förbeställda resor som dessutom är återkommande 

flera gånger i veckan det måste man kunna lita på ska fungera.   

 

Kommunens handläggare arbetar på alla sätt som går för att situationen 

ska förbättras för dem som drabbas, De felanmälningar som brukarna gör 
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är det viktiga verktyget som gör att vi också kan fortsätta att påtala 

bristfällig utförande av upphandlad tjänst mot avtalsmotparten Cabonline 

AB. Även om man som brukare kan tycka att det är jobbigt och inte leder 

till något så vill jag ihärdigt påtala behovet av att allas anmälningar betyder 

mycket. 

 

I det frustrerade läge som vi är i så måste jag ändå nämna att det på 

totalen utfördes 127 315 resor inom färdtjänst med personbil under 2023 

och av dessa var 88% i tid.  

 

Trots det är de kvarvarande 12 % av resorna som Cabonline gör som gör 

det svårt för brukare att leva ett tryggt och självständigt liv för.  

 

Svar på fråga 1 

Anmälningarna vidarebefordras i systemet av en av våra handläggare. Den 

färdtjänstberättigade får återkoppling från entreprenören om den har 

skrivit/kryssat i att den vill det. Handläggaren ser till att svaret till 

resenären kommer inom stipulerad tid, vilket är 7 dagar, och svaret följer 

den mall som är överenskommen i avtalet. Det vill säga, det är inte ett 

godtagbart svar att entreprenören svarar” Tack för dina synpunkter, vi tar 

det vidare internt”. Vi kräver en återkoppling kring varför situationen har 

uppstått. 

 

Svar på fråga 2 

Vi följer upp resorna månadsvis via transportloggar samt via de synpunkter 

som vi får in även dem via telefon & mejl för att tillsammans med 

entreprenören försöka hitta lösningar på de problem som uppstår. 

 

Svar på fråga 3 

Det är en felaktig uppgift. Vi får transportloggar från entreprenören med 

beställd tid och faktisk upphämtningstid, utifrån det räknas det ut vilket 

vitet blir och dessa faktureras därefter entreprenören. 

 

Svar på fråga 4 

Förberedelserna har pågått med att under ett antal månader haft kontakt 

med förvaltningar och intresseorganisation för att inhämta åsikter vilket 

alltid görs inför upphandlingsprocesserna. Nu är det i fasen att 
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förvaltningen sitter med upphandlingsunderlaget och vi hoppas kunna hitta 

vägar fram för detta. Hur krav kan ställas och följas upp är viktigt för oss att 

arbeta med. Vi förväntar oss självklart att avtalssvarande part har för avsikt 

att följa det avtal man skriver på och hålla de överenskomna 

servicenivåerna. Att de dessutom betalar utförande chaufförer 

kollektivavtalsenlig lön som vi också har i kommunens 

upphandlingskriterier ska vara självklart! 
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§ 50 

 

Diarienr: KS‐2024/00311 

Interpellation: Fritidsgård i Umeå centrum? Maria 

Lindvall (‐) (L) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Maria Lindvall, Ari Leinonen, Joline Göttfert, Julia 

Algotsson, Patrik Brännberg, Lennart Arvidsson och Helena Smith beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Maria Lindvall (‐) (L) en 

interpellation till fritidsnämndens ordförande. 

 

Fritidsgård i Umeå centrum? 

Fältpedagoger och föräldrar efterfrågar en ungdomsgård i centrala Umeå. 

Idag ser man med oro på att många barn och ungdomar hänger i centrum 

under och efter skoltid.  

 

I en artikel i tidskriften Kvartal som publicerades den 20 april 2020 

publicerade en text av kriminologerna Jerzy Sarnecki och Helena du Rées. 

Min tolkning av artikeln är att fritidsgårdars syfte är att förebygga 

brottslighet och att minska droganvändning bland unga. Förvisso kan 

forskarna ha rätt om att den allmänna uppfattningen är att fritidsgårdar 

skulle minska ungdomskriminalitet. En viktigare fråga för mig i debatten 

om unga och fritidsgårdar, enligt mig, är hur målsättningar för fritidsgårdar 

att tillhandahålla jämlika, inkluderande och jämställda miljöer anordnas i 

ungas vardag samt hur arbetet följs upp och utvärderas. 

 

För att uppnå målen fodras fler metoder och aktiviteter. Deras linje är att 

”ska man förebygga brottslighet bör man snarare stödja barn att engagera 

sig i skolan, idrott och föreningsliv”. Slutsatsen i deras bidrag är att 

investeringar i skolan och föreningsdrivna fritidsaktiviteter skulle minska 

social problematik bland unga. Vidare skriver de att social kontroll i form av 
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strukturerad fritidsgårdsverksamhet skulle kunna bidra till minskad 

brottlighet. 

 

Till viss del delar jag deras bedömning med att strukturerade aktiviteter på 

fritidsgårdar sannolikt når en bredare målgrupp av unga. Men att satsa 

enbart på strukturerade aktiviteter, skulle leda till minskad brottslighet 

bland unga, ser jag inte som enda åtgärd. Det är mer komplext än så. Och 

inte det uppdrag fritidsgårdar har. Nuförtiden är varken mål eller syfte med 

fritidsgårdar att fungera som preventiva insatser. De arbetar i första hand 

främjande för att erbjuda trygga, roliga och aktiva mötesplatser. En 

framgångsrik och jämlik fritidssektor i en kommun erbjuder ett brett 

fritidsutbud och verksamhetsformer för att stimulera fler ungdomar med 

olika fritidskulturer. 

 

Mina frågor till Fritidsnämndens ordförande Ari Leinonen (S) är: 

‐ Hur ser ordföranden i Fritidsnämnden på de farhågor och den oro 
som föräldrar och fältare ger uttryck för? 

‐ Hur ställer sig ordförande till att förverkliga tanken på en fritidsgård 
i centrum? 

 

Ari Leinonen (S), fritidsnämndens ordförande lämnar följande skriftliga 

svar: 

Jag vill börja med att tacka Maria för att hon lyfter den viktiga frågan om 

hur vi tar hand om våra ungdomar och försöker ge dem en meningsfull 

fritid. Jag tror det är viktigt att ha med sig att fritidsgårdar först och främst 

är av främjande natur, inte enbart förebyggande natur. Uppgiften för en 

fritidsgård är att skapa en inkluderande miljö där våra ungdomar får vara 

med och forma verksamheten för att lära sig att bli mer aktiva medborgare. 

Fritidsgårdar ska vara en positiv plats, där ungdomar får utrymme att växa 

som människor. Såklart, får fritidsgårdar en förebyggande effekt också så 

en konsekvens blir att ungdomar hänger där istället för på gatan. Mot den 

bakgrunden vill jag ge följande svar på frågorna. 

 

Svar på fråga 1: 

När det gäller människors oro är det såklart något vi tar på stort allvar. Men 

när det gäller just ungdomar som uppehåller sig i centrum, har våra fältare 

inte fångat upp att det ska finnas en accelererande oro, utan att det rör sig 



Sida 21 av 59 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2024‐03‐25 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

om den mer allmänna oron för att unga ska rekryteras in i kriminala gäng 

och dras in i kriminalitet och otrygghet.  

 

Svar på fråga 2: 

Att det finns behov för en till fritidsgård är ganska tydligt i våra 

verksamheter. Men att den ska placeras just i centrum är inget som är 

självklart. Det finns flera faktorer att ta hänsyn till, varav en hur effektivt en 

placering i centrum är för att endast nå ungdomarna i centrum. Väljer man 

att lägga en fritidsgård i centrala stan är det lätt att ungdomar från andra 

områden också väljer att engagera sig i fritidsgårdens verksamhet istället 

för att hänga på stan. Här skulle en eventuellt framkomlig väg vara att 

försöka docka på en fritidsgård på de skolor som är centralt belägna men 

som saknar en sådan i nulägen. Det kan även läggas till att det i 

Hamnmagasinet redan finns en gård i stan för unga mellan 16 – 23 år. 
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§ 51 

 

Diarienr: KS‐2024/00312 

Interpellation: Hur hanterar vi bristerna i 

färdtjänsten? Fredrik Rönn (C) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Fredrik Rönn, Hanna Lundin Jernberg, Christina 

Bernhardsson, Maria Lindvall, Mattias Larsson, Davis Kaza, Mariam Salem 

och Ellen Ström beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen 

om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Fredrik Rönn (C) en 

interpellation till tekniska nämndens ordförande. 

 

Vid ärendets behandling förs debatten gemensamt med en likartad 

interpellation ställd av Hanna Lundin Jernberg (L). 

 

Hur hanterar vi bristerna i färdtjänsten? 

 

I veckan som varit har vi alla i VK kunnat läsa en serie artiklar som beskriver 

situationen kring färdtjänsten. Artiklarna beskriver en verksamhet som inte 

håller måttet, med resenärer som får vänta länge, inte kommer i tid till sina 

destinationer, bristande bemötande och förare som undviker att köra när 

de blir tilldelade färdtjänstuppdrag. 

 

I det avtal som Umeå kommun har med leverantören framgår att 

uppföljning skall ske i möten mellan säljare och köpare. Säljaren är ansvarig 

att dokumentera händelser och vidtagna åtgärder, för att underlätta 

kvalitetskontroll. 

 

Mina frågor till ordföranden för tekniska nämnden Christina 

Bernhardsson är därför: 
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1. Har brister liknande de vi fått läsa om i VK framkommit i de 
regelbundna mötena mellan kommunen och entreprenören? Har i så 
fall några åtgärder vidtagits med anledning av dessa? 

2. Vilka möjligheter ser du på sikt, för att undvika denna typ av problem 
med färdtjänstresorna? 

 

Christina Bernhardsson (S), tekniska nämndens ordförande lämnar 

följande skriftliga svar: 

 

Som tidigare interpellant fått svar på likartade frågor så är mina svar till dig 

Fredrik rätt lika. 

De brister som via Västerbottens‐Kurirens granskning av hur färdtjänstens 

nyttjare får vänta och blir bemötta är under all kritik. Det är viktigt att en 

samhällsbärande funktion som bidrar till människans frihet måste fungera 

och att alla kunder/resenärer som berörs av taxiverksamheten behandlas 

korrekt och har lika värde.  

 

De problemen som upplevs här i Umeå är inte unika utan återfinns i hela 

landet. Det är dessutom inte knutet till färdtjänstresorna enbart utan till 

taxibranschen i stort som verkar ha stora problem. 

 

Mitt svar på fråga 1 blir 

Förvaltningens tjänstepersoner på myndighetsgruppen följer upp resorna 

månadsvis via transportloggar samt via de synpunkter som kommer in på 

olika sätt. Dessa används sedan till att tillsammans med entreprenören 

försöka hitta lösningar på de problem som uppstår. 

Tekniska nämnden har som du är bekant med fått återkopplingar på 

färdtjänstens utmaningar löpande. 

Då det är KSNAU som är avtalstecknare generellt i kommunen så finns det 

även anledning att vi kommer begära en redovisning från 

upphandlingsavdelningen på detta avtal så att utskottets företrädare är väl 

uppdaterade. 

 

Mitt svar på fråga 2 blir 

Just nu arbetas det med tidigare nämnda upphandlingsunderlag med 

kravspecificerande osv för att inleda en ny upphandling, nuvarande avtal 

sträcker sig till september månad. Hur detta arbete kommer att falla ut vet 

vi ännu inte. Ambitionen och förhoppningen är att vi lyckas få fler 
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entreprenörer engagerade/intresserade att lämna offert och att det ska 

förbättra situationen. Att väga in uppföljning av kommande avtal är för oss 

viktigt att lägga både tankemöda och krut på utifrån den situation och 

erfarenhet som vi har med oss.     
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§ 52 

 

Diarienr: KS‐2024/00313 

Interpellation: Är kommunstyrelsens ordförande jäv 

i Thoren Arena‐affären? Bore Sköld (V) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Bore Sköld, Hans Lindberg, Davis Kaza, Patrik 

Brännberg, Jan‐Olov Carlsson, Fredrik Rönn, Mikael Berglund, Ellen Ström 

och Robert Axebro beslutar kommunfullmäktige att avsluta 

överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Bore Sköld (V) ställer en interpellation till kommunstyrelsens ordförande.  

 

Är kommunstyrelsens ordförande jäv i Thoren Arena‐affären? 

Det har varit många turer kring Thorengruppens arenabygge i Umeå 

kommun. Thorengruppen är en av de största friskolekoncernerna i Sverige, 

men har konsekvent tummat med utbildningens kvalitet, för att i stället 

använda skattepengar till att finansiera annan affärsverksamhet. Pengarna 

har bland annat gått till Thorengruppens arenabolag i Umeå. 2014 

aviserade friskolekoncernen sitt önskemål om att bygga en ny multiarena i 

Umeå kommun, och kommunen var snabba med att möta upp med  

en avsiktsförklaring. Man ”skakade hand” med Raja Thoren om att upplåta 

mark till Thorengruppen för bygget av tre idrottshallar som Umeå kommun 

i sin tur skulle få hyra i 25 år. Kritiska röster lyftes genast mot underlaget till 

denna ljusskygga uppgörelse, och Konkurrensverket krävde att det skulle  

genomföras ett korrekt upphandlingsförfarande. 

 

Umeå kommun föreslås nu köpa tillbaka Thoren Arena, och i anslutning till 

detta har media avslöjat bevis som pekar mot att Lindberg och Thoren har, 

och har haft, en vänskapsrelation. Hans Lindberg har fram till nu 

konsekvent nekat till detta men har samtidigt inte deltagit i den senaste 

tidens beslut rörande Thoren Arena. 
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Frågan om delikatessjäv är inte alltid enkel att avgöra. Enligt 

Förvaltningslag (2017:900) definieras delikatessjäv som en situation där 

”det finns någon annan särskild omständighet som gör att hans eller 

hennes opartiskhet i ärendet kan ifrågasättas”. Att höga beslutsfattare 

inom politik såväl som förvaltning intar en synnerligen strikt hållning 

gällande just tolkningen av delikatessjäv är i sig ett viktigt steg för att 

undvika misstankar och anklagelser om opartiskhet. Detta riskerar annars 

att undergräva tilltron till folkvalda beslutsfattare. 

 

Då Hans Lindberg (S) i egenskap av kommunstyrelsens ordförande är vald 

till det högsta och mest inflytelserika politiska uppdraget i Umeå kommun 

blir hans personliga relationer till näringslivets aktörer också en offentlig 

angelägenhet. Lindberg lovade i ett inslag på SVT den 1 mars i år att han  

skulle återkomma i ärendet om huruvida han och Raja Thoren har en privat 

relation där de umgås på icke‐arbetstid. Därefter har Lindberg valt att inte 

delta i ärenden rörande Thoren Arena. Han har inte heller återkommit för 

ett klargörande om vänskapsrelationen till Thoren. 

 

Därför ställer Vänsterpartiet följande frågor. 

 

Fråga/Frågor: 

1. Vilken är din relation till Thorengruppens ordförande Raja Thoren, och 
är er relation sådan att det inte finns någon omständighet som gör att 
din opartiskhet i ärendet gällande Thoren Arena kan ifrågasättas? 

2. Kommer du att delta i den fortsatta handläggningen av ärendet 
gällande köpet av Thoren Arena? 

3. Hur kan du och andra ledande politiker agera fortsättningsvis för att 
undvika situationer där opartiskheten hos beslutsfattare i Umeå 
kommun ifrågasätts? 

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 

skriftliga svar: 

 

Svar på fråga 1 

Det är i allmänhet viktigt att vi har bra relationer med näringsliv och 

föreningsliv för att tillsammans bygga samhället. Vi måste tillsammans ta 

oss an de problem och möjligheter vi står inför. Det gäller alltifrån hur vi 

bekämpar gängkriminalitet och genomför den hållbara omställningen till 
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hur vi säkerställer jobb, utveckling och bostadsbyggande i hela kommunen. 

Det kanske till och med är så att vi behöver fler relationer framöver för att 

klara samhällsomvandlingen.  

 

När det gäller det aktuella ärendet har jag inte deltagit i några beslut. 

  

Svar på fråga 2 

Nästkommande möte i kommunstyrelsen äger rum på en måndag istället 

för en tisdag och krockar därför med en inbokad bolagsstämma med 15 

andra kommuner i Norrbotniabanan AB. I normal ordning kommer 

ersättare att kallas in, som brukligt eftersom vi som förtroendevalda ibland 

måste företräda kommunen i andra viktiga sammanhang och på viktiga 

strategiska möten. 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Ordföranden redovisar sin syn om att fråga 1‐2 bör få ställas och att fråga 3 

inte bör få ställas utifrån kommunallagen 5:62 för att den anses vara av 

mer allmänpolitisk karaktär. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till att fråga 1‐2 får ställas. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar att fråga 1‐2 får ställas. 

 

Fråga 3 får inte ställas mot att fråga 3 får ställas. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar att fråga 3 inte får ställas. 
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§ 53 

 

Diarienr: KS‐2024/00314 

Interpellation: Hur värderar Umeå kommun 

kvinnodominerade yrken? Lennart Arvidsson (V) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Lennart Arvidsson, Tomas Wennström, Åsa 

Bäckström, Rebecca Sellstedt, Mikael Thyni, Ellen Ström och Robert Axebro 

beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 

interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Lennart Arvidsson (V) en 

interpellation till personalnämndens ordförande. 

 

Hur värderar Umeå kommun kvinnodominerade yrken? 

Arbetsmarknaden i Sverige kännetecknas av en utbredd 

värdediskriminering. Med det menas att kvinno‐ och mansdominerade 

yrken värderas och lönesätts olika, trots att de kan vara likvärdiga i  

komplexitet och krav. För att belysa och motverka dessa orättvisor ska alla 

arbetsgivare årligen genomföra lönekartläggningar där likvärdiga arbeten 

jämförs för att utreda förekomsten av oskäliga skillnader i lön. Men en av 

svårigheterna med att jämföra arbeten ligger i att först bedöma vilka  

arbeten som kan betraktas som likvärdiga. Till detta ändamål genomförs en 

s.k. arbetsvärdering. Umeå kommun har i tidigare arbetsvärderingar 

arbetat med det kostnadsfria verktyget Analys Lönelots som utvecklats och 

tillhandahållits av bland annat Jämställdhetsombudsmannen. Men i  

vårens arbetsvärdering har kommunen valt att istället upphandla verktyget 

Jobbarkitektur som tillhandahålls av företaget Sysarb.  

 

Enligt diskrimineringslagen 3 kapitel, 10 § ska ”bedömningen av de krav 

som arbetet ställer göras med beaktande av kriterier som kunskap och 

färdigheter samt ansvar och ansträngning. Vid bedömningen av arbetets 

natur ska särskilt arbetsförhållandena beaktas”. Umeå kommun har fram 



Sida 29 av 59 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2024‐03‐25 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

till nu utgått från 10 kriterier ‐ Teoretiska kunskapskrav, arbetsrelaterad 

erfarenhet, sociala färdigheter/förmågor, intellektuella färdigheter, ansvar 

för arbetsledning, ansvar för verksamhet, ansvar för människor, ansvar för 

resurser, fysiska förhållanden och psykiska förhållanden. 

 

Problemet är att Umeå kommun nu vid implementeringen Sysarbs modell 

valt att slå ihop och ta bort kriterier så att endast tre återstår ‐ 

utbildning/erfarenhet, självständighet/problemlösning och 

ansvar/påverkan. Därmed har man plockat bort ansvar för människor, 

fysiska förhållanden och psykiska förhållanden. Det innebär att de 

yrkesgrupper som har ansträngande psykiska eller fysiska förhållanden, 

eller som ansvarar för människors liv och hälsa, värderas lägre i Umeå 

kommuns modell. Den här sortens förändring varnar Sysarb för på sin 

hemsida; 

 

”Anpassningar av faktorplanen går alltid att genomföra. Något som 

dock är väldigt viktigt är att redigeringen ändå upplevs som könsneutral. 

Skulle en kommun exempelvis välja att ta bort faktorn ansvar för 

människor så är det flera klassiskt kvinnodominerade yrken som går 

miste om poäng.” 

 

Att värdera arbeten på detta sätt är inte förenligt med diskrimineringslagen 

och riskerar att bidra till en systematisk undervärdering av traditionellt 

kvinnodominerade yrkesgrupper bland kommunens anställda. Detta kan i 

sin tur göra det svårare att upptäcka oskäliga skillnader mellan likvärdiga 

yrken vilket underminerar kommunens jämställdhetsarbete och 

lönekartläggning. 

 

Frågor: 

1. Är det rimligt att ta bort ett flertal av de lagstadgade 
kriterierna/faktorerna vid bedömning av arbeten, trots att Sysarb själva 
varnar för detta? 

2. Delar du Sysarbs uppfattning att det finns en risk att 
lönekartläggningsarbetet drabbas negativt av att man plockar bort flera 
av de faktorer som främst berör kvinnodominerade yrken? 

 

Tomas Wennström (S), personalnämndens ordförande lämnar följande 

skriftliga svar: 
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Umeå kommun som arbetsgivare ska göra lönekartläggning och utjämna 

löneskillnader som beror på kön. Lönekartläggningen ska visa om kön har 

haft betydelse vid lönesättning i kommunen. Det bygger på krav i 

Diskrimineringslagen.  

 

För att kunna göra lönekartläggningen behövs en arbetsvärdering. Och för 

att kunna göra den krävs en systematisering av våra flera hundra yrken. Vi 

har närmare 550 olika yrken i Umeå kommun. 

 

Vi kan genom arbetsvärderingen göra en jämförelse se vilka arbeten som är 

lika eller likvärdiga sett till arbetets krav och natur.  

 

Diskrimineringslagen (3 kapitlet 10 §) säger att vi ska göra en sammantagen 

bedömning med beaktande av kriterierna kunskap och färdigheter, ansvar 

och ansträngning samt särskilt beakta arbetsförhållandena.   

 

Arbetsvärderingen ska göras neutralt kopplad till kraven för yrket som 

sådant. Värderingen av arbetena görs med en systematisk metod som 

syftar till att strukturerat bedöma kraven i samtliga arbeten hos en 

arbetsgivare. Det är bara arbetets krav och natur som ska värderas i 

arbetsvärderingen, inte individens prestation eller hur rekryteringsläget ser 

ut. 

 

Arbetsvärderingen kan utöver som analysstöd vid lönekartläggningen, 

nyttjas i hela arbetet med lönebildning och även strategisk 

kompetensförsörjning.   

 

Marknad eller enskilda individers erfarenheter och prestation fångas inte 

av arbetsvärderingen. Lönen för den enskilda individen hanteras i stället 

vid nyanställning och i löneöversyn, ej i arbetsvärderingen.   

 

Vår modell för arbetsvärdering  

Umeå kommun gör arbetsvärderingen i en modell med 15 nivåer. Modellen 

kallas för Jobbarkitektur och systemstödet vi använder kommer från 

företaget Sysarb. De har funnits på marknaden sedan 2005 och Umeå 

kommun har använt deras faktorplan för att arbetsvärdera sedan 2014. 
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Jobbarkitekturen bygger på arbetsvärderingar som återkommande gjorts 

av över 140 kommuner och 16 regioner med hjälp av en faktorplan. Både 

faktorplanen och jobbarkitekturen bygger på diskrimineringslagens 

kriterier.  

 

Sysarb har sett att arbetsgivare i kommunal sektor, där Umeå kommun 

ingår, kommit fram till liknande slutsatser i arbetsvärdering som varandra 

utifrån faktorplanen. Ur den kunskapen kommer nu Jobbarkitekturen. 

Tidigare nyttjad faktorplan ligger på samma sätt till grund för 

jobbarkitekturen. De ursprungliga 10 faktorerna finns kvar i bedömningen 

men har kommunicerats i huvudsak 3 sammanfattande faktorer.  Det 

sambandet måste nu tydliggöras av Sysarb i jobbarkitekturen och hur den 

kommuniceras i systemstödet.   

 

Svar på fråga 1 

Faktormodellen ligger till grund för jobbarkitekturen, inga faktorer har 

tagits bort. Det är olyckligt att sambandet inte tydligt kommuniceras i 

jobbarkitekturen och Sysarb kommer i närtid förtydliga i text så att det 

tydligare framkommer var de tidigare nyttjade faktorerna kommer in i 

nuvarande modell och på vilket sätt de tagits i beaktande.  

  

Svar på fråga 2 

Ja, det finns risk att grupper drabbas negativt om arbetsvärderingen inte 

blir könsneutral, till exempel om vi inte värderar ansvar för människor. 

Därför är det viktigt att jobbarkitekturens dokumentation tydligt och 

transparant visar på att och hur dessa faktorer funnits med i värderingen.   
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§ 54 

 

Diarienr: KS‐2024/00315 

Interpellation: Hur motarbetar Umeå kommun 

välfärdskriminalitet? Åsa Bäckström (V) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Åsa Bäckström, Hans Lindberg, Igor Hell, Anders 

Norqvist, Lena Andersson, Veronica Kerr, Janet Ågren, Carin Nilsson, Lotta 

Holmberg beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 

interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Åsa Bäckström (V) en 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Hur motarbetar Umeå kommun välfärdskriminalitet? 

Umeå kommun är en stor upphandlande myndighet. Varje år upphandlas 

varor och tjänster för miljardbelopp och för att se till att en upphandlad 

leverantör inte bara levererar det som avtalats utan även gör det på ett 

miljömedvetet, socialt hållbart och schysst sätt konkretiseras ett antal krav 

och förväntningar i de förfrågningsunderlag och avtal som tecknas. 

 

Det är viktigt att Umeå kommun ställer krav på externa leverantörer som 

inte är lägre än de krav som ställs på kommunen själv – krav som relaterar 

till hållbarhet i alla avseenden såväl som schyssta arbetsvillkor och 

följsamhet till kollektivavtalsenliga förhållanden. När det gäller externa 

utförare av exempelvis hemtjänst, HVB eller personlig assistans är det i 

synnerhet viktigt att dessutom kontrollera att företaget följer lagar och 

avtal och att kommunens medborgare får det stöd och den omsorg som de 

har rätt till. 

 

Detta förutsätter dock en fungerande och effektiv kontroll av 

avtalsefterlevnad. Personlig assistans och hemtjänst är exempel på 

komplicerade brukarnära verksamheter där kommunal insyn är viktig  
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men svår att säkerställa. Svårigheterna med att kontrollera och följa upp 

beslut öppnar tyvärr upp för oseriösa aktörer och välfärdskriminalitet. 

Umeå kommun har tagit fram en kommungemensam riktlinje för 

uppföljningen av privata utförare där ansvaret delas av upphandlingsbyrån 

och nämnderna. Denna kontroll och uppföljning tar tid, vilket förutsätter 

att Umeå kommun tilldelar personella resurser till arbetet med att besöka 

företag, genomföra intervjuer, och kontrollera att insatserna utförs 

korrekt. Det krävs också väl genomtänkta metoder för att upptäcka 

eventuella oegentligheter.  

 

På förekommen anledning kan vi nu konstatera att Umeå kommuns 

kontroll av avtalsefterlevnad är otillräcklig. Förekomsten av 

välfärdskriminalitet är ett växande problem i samhället, vilket innebär  

att kommunen kommer att behöva avsätta mer resurser till kontroller. 

Detta samtidigt som vi befinner oss i en lågkonjunktur där kommande års 

ekonomiska ramar förväntas vara otillräckliga för ett flertal nämnder., 

 

Därför ställer Vänsterpartiet följande frågor. 

 

Frågor: 

1. Hur väl kan Umeå kommun motverka ökad välfärdskriminalitet och 
brister i avtalsefterlevnad utifrån nuvarande metoder och resurser till 
kontroller? 

2. Hur mycket tid tar kontrollen av avtalsefterlevnad i Umeå kommun och 
till vilken kostnad? 

3. Utifrån ökade kostnader för kontroller av avtalsefterlevnad och 
resurseffektivitetsskäl, varför är det inte rimligt att Umeå kommun i så 
hög grad som möjligt försöker återta egen drift av kommunala 
angelägenheter? 

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 

skriftliga svar: 

De problem Åsa Bäckström beskriver och de frågor hon lyfter i sin 

interpellation är aktuella och viktiga. Tryggheten i Umeå kräver att vi 

minskar sårbarheterna på alla fronter. Vi behöver ett starkt förebyggande 

arbete, en bra skola och att kommun, polis, föreningsliv och näringsliv drar 

åt samma håll. Vi måste också se till att välfärden inte används för att 

livnära kriminella nätverk eller oseriösa aktörer. Det är därför vi redan i 



Sida 34 av 59 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2024‐03‐25 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

budgeten för 2021 la ett förslag om att hela kommunen ska rusta arbetet 

mot välfärdskriminalitet. Skattepengar ska gå till det de är avsedda för. Inte 

till att göda vare sig den grova kriminaliteten eller oseriösa aktörer. Vi har 

gjort mycket rätt i det trygghetsskapande arbetet. Det är därför vi klarat 

oss relativt bra i jämförelse med andra jämnstora kommuner. Men vi kan 

inte slå oss för bröstet för den sakens skull.  Vi får inte vara naiva och tro 

att vi inte är drabbade. Och vi får heller inte vara naiva och tro att vi aldrig 

riskerar en förvärrad situation som i andra delar av landet. För den risken 

finns och har blivit tydligare när vi nu ser hur de kriminella nätverken 

försöker expandera längs norrlandskusten.    

 

Svar på fråga 1  

Mitt svar på den frågan är att vi har blivit avsevärt bättre sedan 

tilläggsuppdraget om välfärdskriminalitet. Alla nämnder har haft ett 

utpekat ansvar och vi har också förstärkt arbetet på central nivå, på 

säkerhetsenheten och med lokal operativ samverkan. På nämndsnivå har 

vissa kommit längre och uppmärksammats nationellt. Andra nämnder har 

inte kommit lika långt. Vi måste fortsätta jobba tillsammans, också i 

nämnderna. Samtidigt är det svårt att svara på frågan hur väl vi kan 

motverka problemen med nuvarande kontroller. Det är ju genom 

kontrollerna problem upptäcks och det är svårt att veta vad som inte 

fångas av kontrollerna. Men utifrån vad vi vet generellt om hur det ser ut i 

hela landet har vi all anledning att utgå från på att det finns saker vi i 

dagsläget inte kommer åt och som är svårtillgängligt för de kontrollverktyg 

vi har. Det innebär inte att vi ska ge upp. Vi måste fortsätta skärpa 

kontrollerna och utveckla metoderna för att motverka både oseriösa och 

grovt kriminella aktörer. Men vi måste såklart också ha en allvarlig dialog 

mellan partierna om hur vi med systempolitik kan minska sårbarheterna. 

Det är ingen hemlighet att vi socialdemokrater för några år sedan föreslog 

en övergång till upphandling på de områden som i dag omfattas av 

valfrihetssystem. Ett av syftena var just att minska sårbarheterna.  

 

Svar på fråga 2 

Äldreomsorgsförvaltningen uppger att de i dagsläget avsätter totalt 0,8 

årsarbetare på uppföljning och kontroller för externa vård‐ och 

omsorgstjänster. Utöver det tillkommer upphandlingsbyråns kontroller, 

eftersom de ansvarar för sanktioner och åtgärder. I övrigt är det svårt att 
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beräkna exakt, eftersom uppföljning och kontroller är integrerat i 

exempelvis biståndshandläggarnas arbete. Men det är en svår ekvation att 

få ihop. Behoven är stora och det är svårt för biståndshandläggare att göra 

tillräckliga kontroller för att bevisa om felaktigheter är uppsåtliga och 

systematiska eller beror på förbiseenden.  

 

Svar på fråga 3  

Svaren på problemen måste förhålla sig till vilka alternativen är utifrån de 

resurser vi har till vårt förfogande. Kontroller är en viktig komponent. Men 

vi måste också våga lyfta blicken. Vi ser gärna att vi inleder en dialog över 

partigränserna om vad vi kan göra tillsammans ytterligare för att minska 

risken för kriminalitet i välfärden. Arbetet måste hålla över tid och då är 

det av yttersta vikt att vi har en gemensam problembild och gemensamma 

lösningar över partigränserna.     
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§ 55 

 

Diarienr: KS‐2024/00316 

Interpellation: Personalförsörjningen i Umeå inom 

säkerhet och beredskap; Anders Norqvist (L) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Anders Norqvist, Tomas Wennström, Lars 

Brännström och Hans Lindberg beslutar kommunfullmäktige att avsluta 

överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Norqvist (L) en 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande som överlämnar 

besvarandet till personalnämndens ordförande. 

 

Personalförsörjningen i Umeå inom säkerhet och beredskap 

I tidningen ”Dagens Samhälle” redovisas resultaten från en enkät som 

tidningen skickat ut till Sveriges 290 kommuner. Svaren är alarmerande och 

visar på att kommunerna har en lång väg att gå för att bygga upp sin 

säkerhets‐ och beredskapskapacitet. Mer än varannan kommun uppger att 

de befarar framtida kompetensbrist inom området. I var fjärde är bristen 

redan ett faktum.  

 

Myndigheten för säkerhetsskydd och beredskap (MSB) delar varje år ut 

bidrag till kommuner som kan användas till personalkostnader. 

Svårigheterna att rekrytera ligger bland annat i konkurrens om 

kompetenserna. Särskilt specialister inom säkerhetsskydd, 

informationssäkerhet och IT‐säkerhet. Men även samordnare av teknisk 

kompetens inom beredskap, handläggare inom civilt försvar och personer 

med erfarenhet av lagerhantering. 

 

Situationen är med andra ord kritisk och det brådskar om vi ska ”hinna 

först” med att knipa de eftertraktade specialkompetenserna. 
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Med anledning av detta vill jag fråga kommunstyrelsens ordförande Hans 

Lindberg om följande: 

1. Hur många heltidstjänster med specialkompetens inom säkerhet 
och beredskap finns för närvarande tillsatta? (avser inte operativ 
räddningstjänstpersonal). 

2. Hur många ytterligare specialisttjänster med kompetens inom 
informationssäkerhet, IT‐säkerhet, teknisk kompetens inom 
beredskap, handläggning av civila försvarsfrågor och 
beredskapslagring bedöms behövas under de kommande tre åren? 

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 

besvarandet till personalnämndens ordförande Tomas Wennström (S) 

som lämnar följande skriftliga svar: 

Jag delar interpellantens uppfattning att säkerhets‐ och beredskapsarbetet 

fortsatt måste prioriteras. Vi har många utmaningar som måste mötas 

samtidigt, alltifrån välfärdskriminalitet, organiserad brottslighet, hot, våld 

och otillbörlig påverkan, till IT‐säkerhet, klimatsäkerhet och beredskap för 

kris och krig. Det är därför vi de senaste åren prioriterat medel för en 

kraftfull utbyggnad av säkerhets‐ och beredskapsarbetet vid Umeå 

kommun, vilket måste fortsätta.  

 

Svar på fråga 1:  

Det finns sammanlagt 13 heltidstjänster med specialister inom området i 

kommunen. Utöver det tillkommer såklart tjänstepersoner inom alla 

förvaltningar som arbetar med dessa frågor som en integrerad del av sitt 

arbete i övrigt.  

   

Utöver beredskapsdirektör och säkerhetschef finns vid avdelningen för 

samhällsskydd och beredskap totalt 4,5 beredskapssamordnare och 4 

säkerhetssamordnare. På avdelningen för juridik och demokrati finns även 

en informationssäkerhetssamordnare. Beredskapssamordnarna arbetar 

med samordning av beredskapsfrågor (både inom kris‐ och 

totalförsvarsplanering), säkerhetsskydd, signalskydd med mera. 

Säkerhetssamordnarna arbetar med intern säkerhet, bevakning, 

personlarm, hot‐ och våld, otillbörlig påverkan, evenemangssäkerhet, 

säkerhetsskydd, samt insatser för att motverka välfärdsbrott och 

organiserad brottslighet. Utöver detta finns en säkerhetsstrateg anställd på 

utbildningsförvaltningen och en säkerhetssamordnare på 
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fastighetskontoret. IT‐säkerhetsarbetet är i dagsläget fördelat mellan flera 

tjänstepersoner, men det pågår en förstärkning av säkerhetsorganisationen 

som bl.a. innebär att en renodlad IT‐säkerhetstjänst kommer att tillskapas  

 

Svar på fråga 2:  

Säkerhetsenheten har fått i uppgift att ta fram underlag till 

budgetprocessen för att åskådliggöra kommunens behov gällande 

kontinuitetsinvesteringar, med utgångspunkt i de övergripande analyserna 

(risk‐ och sårbarhetsanalys och säkerhetsskyddsanalys). I det underlaget 

kommer även behov av personalresurser att ingå. En generell bedömning 

är att samtliga förvaltningar inom 3 år borde ha en beredskapssamordnare 

och en säkerhetssamordnare. 

 

Informations‐ och IT‐säkerhetsresurserna kommer också att behöva utökas 

utifrån förändringar i omvärldsläget där attacker mot kommunala IT‐

system blivit mer frekventa och för att behoven av att dela och lagra 

känslig information kommer att öka. Inom 3 år är uppskattningen att det 

kommer det att behövas ytterligare cirka 4 informationssäkerhets‐

samordnare, samt 3 samordnare inom IT‐säkerhet. Behoven framgent av 

övergripande samordnare inom beredskap och säkerhet på kommunen är 

till viss del beroende på hur utvecklingen ser ut med samordnare inom 

förvaltningarna, samt hur lagstiftningar och direktiv förändras framöver. I 

dagsläget är bedömningen att det inom 3 år finns behov av ytterligare 1‐2 

säkerhetssamordnare och 3 beredskapssamordnare. 
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§ 56 

 

Diarienr: KS‐2024/00348 

Fråga: Vill Socialdemokraterna mångdubbla 

avgifterna för hemtjänst i Umeå? Åsa Bäckström (V) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Åsa Bäckström och Carin Nilsson beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Åsa Bäckström (V) en 

fråga till äldrenämndens ordförande. 

 

Vill Socialdemokraterna mångdubbla avgifterna för hemtjänst i Umeå? 

På torsdagens sammanträde med äldrenämnden fattades beslut om 

nämndens yttrande till planeringsdirektiv för 2025. På remissfråga 6 i 

yttrandet svarar nämnden på om det bedöms finnas behov av att revidera 

nämndens taxor eller avgifter. Socialdemokraterna och Miljöpartiet 

röstade för att nämnden skulle besvara denna fråga med ett detaljerat 

förslag för hur avgifterna för hemtjänsten bör förändras från och med den 

1 januari 2025. 

 

Enligt detta förslag kommer avgifterna för ett litet hemtjänstbeslut (1 – 5 

timmar/månad) tredubblas, från 515 kronor i månaden till 1 500 kronor. 

Avgiften för ett lite större beslut (5 – 15 timmar/månad) kommer att 

fyrdubblas, från 515 kronor i månaden till 2000 kronor per månad. 

 

Samtliga övriga partier i äldrenämnden röstade för att detta förslag skulle 

avlägsnas från nämndens yttrande till stadsledningskontoret. Anledningen 

är att processen med att se över nämndens avgifter kommer att ske senare 

under året, med tid och utrymme för partipolitiska inspel. Det finns inga 

rimliga skäl till att gå denna process i förväg genom att för nämndens  

räkning föreslå specifika avgiftsnivåer. 
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Att styrande partier väljer att tvinga genom en sådan tydlig formulering 

tolkar vi som ett tidigt ställningstagande för en revidering av 

hemtjänstavgifterna enligt föreslagna nivåer. Därför ställer vi följande 

fråga. 

 

Fråga 

Tycker Socialdemokraterna att den föreslagna tredubblingen och 

fyrdubblingen av hemtjänstavgifter för äldre är rimliga, och kommer ni att 

verka för en ökning i denna omfattning när avgifterna revideras? 

 

Carin Nilsson (S), äldrenämndens ordförande lämnar följande svar: 

Det är så att i yttrande över planeringsdirektivet så beslutade vi om det, 

men i planeringsdirektivet fanns en information, och det var så att vid förra 

budgetfullmäktige ställdes frågan om vi skulle göra någon justering på 

avgifterna, för det tas alltid på budgetfullmäktige, och då sa vi nej, vi 

behöver ett år på oss för att titta igenom det här. Det som tjänstemännen 

nu tagit fram är ett förslag som vi ska ta i maj och inget politiskt parti har 

tagit ställning, det var en information, för att man ska kunna sätta sig in i 

problematiken. Så, det finns ett tjänstemannaförslag som ska fattas beslut 

om i maj.     
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§ 57 

 

Diarienr: KS‐2023/00148 

Motion 3/2023: Bygg en äventyrslekpark på 

Mariehemsängarna; Maria Lindvall (L) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att avslå motion 3/2023 enligt yttranden från tekniska nämnden och 

jämställdhetsutskottet.  

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt i kommunfullmäktige i februari 2023 yrkar Maria Lindvall (L):  

 

att kommunfullmäktige ger berörda förvaltningar uppdraget att ta fram ett 

förslag till placering och utformning av en äventyrslekpark på 

Mariehemsängarna i enlighet med motionens intentioner och för barn från 

sex års ålder och uppåt. 

 

Tekniska nämnden och jämställdhetsutskottet har yttrat sig och föreslår att 

kommunfullmäktige avslår motionen. 

Beslutsunderlag 

Tekniska nämndens protokoll 2023‐06‐15, § 63. 

Jämställdhetsutskottets protokoll 2023‐09‐07, § 22. 

Tekniska nämnden 
 

Planeringsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 
Mattias Larsson (C) och Anders Ågren (M) – bifall till motionen 
 
Janet Ågren (S) – bifall till tjänsteskrivelsens förslag att avslå motionen. 
 
Propositionsordning som godkänns 
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Ordföranden ställer bifall till tjänsteskrivelsens förslag mot bifall till 
motionen. Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag att avslå 
motionen. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Janet Ågren (S), Nils Larsen (MP) och Lars Forsgren (SD) – Bifall till 

planeringsutskottets förslag (avslå motionen). 

 

Anders Ågren (M) och Maria Lindvall (‐) (L) – Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till planeringsutskottets förslag mot bifall till motionen. Ordföranden 

finner att kommunstyrelsen bifaller planeringsutskottets förslag att avslå 

motionen. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om bifall till motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Maria Lindvall, Christina Bernhardsson, Marianne 

Löfstedt, Fredrik Rönn, Veronica Kerr, Lars Forsgren och Helena Smith. 

 

Yrkanden 

Maria Lindvall (‐) (L) och Marianne Löfstedt (M) – Bifall till motionen. 

 

Christina Bernhardsson (S), Veronica Kerr (KD), Lars Forsgren (SD) och 

Helena Smith (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag (avslå motionen). 

 

Fredrik Rönn (C) – att anse motionen besvarad. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (avslå motionen) mot bifall till motionen mot att 

anse motionen vara besvarad. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
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Beslutet ska skickas till 
Motionären 

Tekniska nämnden     
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§ 58 

 

Diarienr: KS‐2023/00228 

Motion 8/2023: Inför gratis skollunch på loven; Ellen 

Ström (V), Daniell Anderson (V) och Johan Stål (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att avslå motion 8/2023 enligt yttranden från tekniska nämnden och 

jämställdhetsutskottet.  

 

Reservation 

Bore Sköld (V). Vänsterpartiet reserverar sig till förmån för eget yrkande 

om bifall till motionen. Se reservationstext under kommunfullmäktiges 

beslutsordning. 

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt i kommunfullmäktige i mars 2023 yrkar Ellen Ström (V), 

Daniell Anderson (V) och Johan Stål (V): 

 

att Umeå kommunfullmäktige ger i uppdrag till tekniska nämnden att 

utreda förutsättningarna för ett införande av avgiftsfria skolmåltider under 

lov och ledigheter för elever inskrivna i grundskola eller gymnasium i Umeå 

kommun. 

 

Tekniska nämnden och jämställdhetsutskottet har yttrat sig och föreslår 

kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Beslutsunderlag 

Motionen 

Tekniska nämndens protokoll 2023‐06‐15, § 62. 

Jämställdhetsutskottets protokoll 2023‐09‐07, § 23. 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 
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Yrkanden 

Bore Sköld (V) – Bifall till motionen. 

 

Janet Ågren (S) och Lena Andersson (M) – Bifall till tjänsteskrivelsens 

förslag (avslå motionen). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslag till motionen) mot bifall till 

motionen. Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens 

förslag. 

 

Reservation 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om 

bifall till motionen. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) och Anders Ågren (M) – Bifall till näringslivs‐ och 

arbetsutskottets förslag (avslå motionen). 

 

Bore Sköld (V) – Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag (avslå motionen) mot 

bifall till motionen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

 

Reservation 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om 

bifall till motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Ellen Ström, Christina Bernhardsson, Moa Brydsten, 

Patrik Brännberg, Stefan Nordström, Bore Sköld, Veronica Kerr, Hanna 

Lundin Jernberg och Lars Forsgren.   

 

Yrkanden 
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Ellen Ström (V) och Bore Sköld (V) – Bifall till motionen. 

 

Christina Bernhardsson (S), Moa Brydsten (S), Stefan Nordström (M), 

Veronica Kerr (KD), Hanna Lundin Jernberg (L) och Lars Forsgren (SD) – 

Bifall till kommunstyrelsens förslag (avslå motionen). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (avslå motionen) mot bifall till motionen. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Bore Sköld (V). Vänsterpartiet reserverar sig till förmån för eget yrkande 

om bifall till motionen. Den ekonomiska krisen har drabbat hushållen hårt, 

och många skolor har under hösten vittnat om hungrigare elever och större 

åtgång av skolmat. För vissa barn är skolmaten det enda lagade målet mat 

som de får på hela dagen. För dessa barn kan lov och ledigheter innebära 

att detta enda lagade mål mat tas ifrån dem. Därför tycker Vänsterpartiet 

att Umeå kommun ska erbjuda gratis skollunch under loven. 

Beslutet ska skickas till 
Motionärerna 

Tekniska nämnden     
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§ 59 

 

Diarienr: KS‐2023/00445 

Motion 10/2023: Inför skolfrukost i Umeå; Daniell 

Andersson (V), Johan Stål (V) och Tobias Holmbom (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anse motion 10/2023 besvarad enligt yttranden från tekniska 

nämnden, för‐ och grundskolenämnden, gymnasie‐ och 

vuxenutbildningsnämnden och jämställdhetsutskottet. 

 

Reservation 

Bore Sköld (V). Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande om bifall till motionen. Se skriftlig reservationstext under 

kommunfullmäktiges beslutsordning. 

 

Protokollsanteckning 

Patrik Brännberg (AP). Se kommunfullmäktiges beslutsordning.  

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt i kommunfullmäktige i maj 2023 yrkar Daniell Andersson 

(V), Johan Stål (V) och Tobias Holmbom (V): 

 

att Umeå kommunfullmäktige ger i uppdrag till tekniska nämnden, för‐ och 

grundskolenämnden och gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden att 

utreda förutsättningar för ett införande av gratis frukost för elever i grund‐ 

och gymnasieskolan. 

 

Tekniska nämnden, för‐ och grundskolenämnden, gymnasie‐ och 

vuxenutbildningsnämnden och jämställdhetsutskottet har yttrat sig och 

samtliga instanser föreslår att kommunfullmäktige beslutar att anse 

motionen besvarad. Stadsledningskontoret föreslår detsamma. 
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Beslutsunderlag 

Motionen 

Tekniska nämndens protokoll 2023‐09‐28, § 78 

För‐ och grundskolenämnden protokoll 2023‐09‐21, § 56 

Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden protokoll 2023‐09‐19, § 72 

Jämställdhetsutskottet protokoll 2023‐11‐02, § 34 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Bore Sköld (V) – Bifall till motionen. 

 

Janet Ågren (S), Mattias Larsson (C), Anders Ågren (M) och Lena 

Andersson (M) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (anse motionen 

besvarad). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (anse motionen besvarad) mot bifall till 

motionen. Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens 

förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Janet Ågren (S), Anders Ågren (M), Mattias Larsson (C) och Veronica Kerr 

(KD) – Bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag (anse motionen 

besvarad). 

 

Ellen Ström (V) – Bifall till motionen. 

 

Lars Forsgren (SD) och Maria Lindvall (‐) (L) – Avslag till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag  (anse motionen 

besvarad) mot bifall till motionen mot avslag till motionen. Ordföranden 

finner att kommunstyrelsen bifaller näringslivs‐ och arbetsutskottets 

förslag att (anse motionen besvarad). 
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Reservation 

Ellen Ström (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om 

bifall till motionen. 

 

Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om avslag till motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Daniell Andersson, Christina Bernhardsson, Moa 

Brydsten, Arvid Lundberg, Peter Vigren, Lars Forsgren, Anders Norqvist, 

Ellen Ström, Patrik Brännberg, Anders Sellström, Bore Sköld och Robert 

Axebro. 

 

Yrkanden 

Daniell Andersson (V), Ellen Ström (V), Bore Sköld (V) och Robert Axebro 

(C) – Bifall till motionen. 

 

Christina Bernhardsson (S), Moa Brydsten (S), Arvid Lundberg (MP), Peter 

Vigren (S), Anders Sellström (KD) – Bifall till kommunstyrelsens förslag (att 

anse motionen besvarad). 

 

Lars Forsgren (SD), Anders Norqvist (L) och Patrik Brännberg (AP) – Avslag 

till motionen.  

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag  (att anse motionen besvarad) mot bifall till 

motionen mot avslag till motionen. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Bore Sköld (V). Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande om bifall till motionen. Lågkonjunkturen har lett till minskade 

marginaler för många hushåll, vilket tyvärr har lett till att fler barn skippar 

frukost hemma. Matvanor har en stor betydelse för folkhälsan, och 

politiken kan inte tillåta att den skenande inflationen och gör barns tillgång 

till näringsriktig mat till en klassfråga. Därför anser vi att Umeå kommun 

bör införa gratis skolfrukost. 
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Protokollsanteckning 

Patrik Brännberg (AP). Arbetarpartiet yrkar avslag på Vänsterpartiets 

motion om skolfrukost. Skälet är att vi anser att, om det finns utrymme för 

satsningar på skolan, ska utbildningsinsatser prioriteras ‐ exempelvis 

mindre klasstorlekar eller resursklasser. Om elever kommer hungriga till 

skolan, av ekonomiska eller andra skäl, bör detta utredas av socialtjänsten 

enligt socialtjänstlagen. Yngre elever kan i sådana fall exempelvis få hjälp 

genom att skrivas in på fritids, där frukost serveras. 

Beslutet ska skickas till 
Motionärerna 

Tekniska nämnden 

För‐ och grundskolenämnden 

Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden 

Jämställdhetsutskottet     
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§ 60 

 

Diarienr: KS‐2024/00198 

Brand‐ och räddningsnämndens äskande om nya 

investeringsmedel 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Umeregionens brand‐ och räddningsnämnd ökade 

investeringsmedel om totalt 21,5 mnkr, varav 7 mnkr för 2024, 8 mnkr 

2025 och 6,5 mnkr 2026, för återställande av fordon och inventarier vid 

Holmsund brandstation och att finansiering sker genom upplåning. 

 

att ovanstående inarbetas i förslag till planeringsdirektiv och budget för 

2025 och plan 2026–2028. 

Ärendebeskrivning 

Vid en brand i slutet av december 2023 förstördes stora delar av 

Holmsunds brandstation inkl. alla fordon och samtlig operativ utrustning. 

För att kunna upprätthålla viss förmåga i Holmsund har utrustning lånats in 

från andra stationer. Denna utrustning behöver dock ersättas så snart som 

möjligt för att återfå full förmåga i organisationen. Kostnaden för den 

utrustning som behöver ersättas beräknas till 21,5 mnkr och specificeras 

sammanställningen nedan. 

 

Sammanställning av behov (kr) 

Släckbil 1210   6 000 000 

Tankbil 1240   5 000 000 

Vattenresurs 1260   4 500 000 

Motorsprutor   2 000 000 

A‐skydd   300 000 

Skyddskläder (larmställ)   450 000 

Vattenlivräddningsutrustning   150 000 

Grenrör, kopplingar, strålrör, kanoner   250 000 
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110 slang   700 000 

Övrig slang   500 000 

Fläktar  150 000 

Övrig utrustning   1 500 000 

Totalt   21 500 000 

Handläggningen av försäkringsärendet pågår fortfarande och någon 

utbetalning av ersättning har därför ännu inte skett. För att inte fördröja 

återanskaffningen av fordon och utrustning föreslår stadsledningskontoret 

att äskade investeringsmedel beviljas och att försäkringsersättningen får 

hanteras separat och med beaktande av kommunfullmäktiges beslut.  

Beslutsunderlag 

Umeregionens brand‐ och räddningsnämnds beslut 

Beredningsansvariga 

Anette Sjödin, controller 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Hans Lindberg. 

 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Umeregionens brand‐ och räddningsnämnd     
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§ 61 

 

Diarienr: KS‐2024/00251 

Avsägelse: Ledamot i kommunfullmäktige; Wilhelm 

Wikberg (SD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Wilhelm Wikberg (SD) begärt entledigande från uppdraget som 

ledamot i Umeå kommunfullmäktige. 

Ärendebeskrivning 

Wilhelm Wikberg (SD) har avsagt sig sitt uppdrag som ledamot i Umeå 

kommunfullmäktige. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Wilhelm Wikberg 

Länsstyrelsen 

Lönesupport, Troman 
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§ 62 

 

Diarienr: KS‐2024/00152 

Fyllnadsval: Ersättare i kulturnämnden Wilmer 

Prentius (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till ersättare i kulturnämnden utse Gunilla Brinck (V) 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beviljade 2024‐02‐26 Wilmer Prentius (V) begärt 

entledigande från uppdraget som ersättare i kulturnämnden. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Kulturnämnden 

Gunilla Brinck 

Lönesupport, Troman 
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§ 63 

 

Diarienr: KS‐2024/00212 

Fyllnadsval: Vice ordf i kulturnämnden, ersättare i 

för‐ och grundskolenämnden samt ersättare i 

Djurförsöksetiska nämnden; Carinne Sjöberg (L) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till ledamot tillika vice ordförande i kulturnämnden utse Alex Nilsson (L) 

 

att till ersättare i för‐ och grundskolenämnden utse Albin Norqvist 

Karlsson (L) 

 

att uppdrag i djurförsöksetiska nämnden fortfarande är vakant. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beviljade 2024‐02‐26 Carinne Sjöberg (L) entledigande 

från rubricerade uppdrag. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Alex Nilsson 

Albin Norqvist Karlsson 

Kulturnämnden 

För‐ och grundskolenämnden 

Lönesupport, Troman     
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§ 64 

 

Diarienr: KS‐2024/00261 

Avsägelse: Ledamot i äldrenämnden Marianne 

Normark (L) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

  

att bevilja Marianne Normark (L) begärt entledigande från uppdraget 

som ledamot i äldrenämnden. 

 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till ledamot i äldrenämnden utse ersättare Badro Laajab (L) 

 

att till ny ersättare i äldrenämnden utse Gunvor Strömberg (L). 

Ärendebeskrivning 

Marianne Normark (L) har avsagt sig uppdraget som ledamot i 

äldrenämnden. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Marianne Normark 

Badro Laajab 

Gunvor Strömberg 

Äldrenämnden 

Lönesupport, Troman   
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§ 65 

 

Diarienr: KS‐2024/00262 

Avsägelse: Ledamot i för‐och grundskolenämnden 

Madelene Nord (M) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Madelene Nord (M) begärt entledigande från uppdraget 

som ledamot i för‐ och grundskolenämnden. 

 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen  

 

att till ledamot i för‐ och grundskolenämnden utse ersättare Elmer 

Eriksson (M) 

 

att till ny ersättare i för‐ och grundskolenämnden utse Martin Vatn (M). 

Ärendebeskrivning 

Madelene Nord (M) har avsagt sig uppdraget som ledamot i för‐ och 

grundskolenämnden. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Madelene Nord 

Elmer Eriksson 

Martin Vatn 

För‐ och grundskolenämnden 

Lönesupport, Troman     
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§ 66 

 

Diarienr: KS‐2024/00126 

Anmälningsärenden 2024‐03‐25 

Motioner 

Motion 7/2024: Utveckla och utöka Fritidsbankens verksamhet i Umeå; 

Lennart Arvidsson (V). Diarienummer: KS‐2024/00267. 

 

Ej verkställda beslut 

Statistikrapporter ej verkställda beslut SoL äldrenämnden 2024 ‐ Beslut 

äldrenämnden § 19 KS‐2023/00501‐10 

 

Inbjudan och rapport 

inbjudan från antidiskrimineringsbyrån Rättighetscentrum Västerbotten. 

Länk till rapporten finns i inbjudan. 

Datum: Den 25 april, kl. 10:00 – 11:00. KS‐2024/00260‐10. 

 

Valärenden 

För kännedom: Val av styrelseledamöter, SEKAB Biofuel Industries AB. 

Skellefteå kommuns ledamot. KS‐2024/00260‐12 

 

För kännedom: Val av styrelseledamot till Norrlands etanolkraft. Skellefteå 

kommuns ledamot. KS‐2024/00260‐13 

 

Ny ersättare för ledamot i kommunfullmäktige  

Avgången ersättare: Sofie Dahlqvist (MP) 

Ny ersättare: Philip Westin (MP) 

KS‐2024/00138‐7   

 

Ny ersättare för ledamot i kommunfullmäktige  

Avgången ersättare: Frank Pettersson (AP)  

Ny ersättare: Catarina Norlund (AP) 
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Dnr KS‐2024/00169‐6 

 

Revisionsrapport  

Revisionsrapport: Granskning av kommunens arbete med miljömål 

KS‐2023/00675‐3 
 

 

 

 

 




